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Nyomtatott és online sajtó 
 

Meghalt Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár 
2024. október 17. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, 

PestiSrácok.hu, Mandinder.hu, Telex.hu, Index.hu, origo.hu, Kárpátalja.ma, KISZo.net, 

PannonRTV, 444.hu, 168.hu, Pestisracok.hu, Székelyhon.ro, Kronika.ro, Ma7.sk, Hirek.sk, 

karpat.in.ua, maszol.ro, karpatinfo.net, hargitanepe.ro, felvidek.ma  

Váratlanul elhunyt Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára csütörtökön. Az államtitkártól - akit 57 éves korában ért a halál - közösségi oldalán 

búcsúzott Orbán Viktor miniszterelnök, aki úgy fogalmazott: "Potápi Árpád minden magyarért 

megharcolt, és most megpihent. Isten veled, Barátom! Hiányozni fogsz." Semjén Zsolt 

miniszterelnök-helyettes közösségi oldalán úgy fogalmazott: "elment a magyar nemzetpolitika 

hű katonája. Isten veled, Árpád!" A Fidesz frakcióvezetője, Kocsis Máté a magyar 

nemzetpolitika nagy harcosának nevezte az államtitkárt, akinek távozása óriási veszteség és 

felfoghatatlan csapás a frakció számára. Osztozunk családja fájdalmában. Isten veled, Árpi! - 

írta a kormánypárti politikus. 

 

Miniszterelnökség: Potápi Árpád János elévülhetetlen érdemeket szerzett a 

nemzetpolitika meghatározó szereplőjeként 
2024. október 17. – MTI, hirado.hu, kormany.hu, Index.hu, Mandiner, origo.hu, Felvidék.ma 

Potápi Árpád János az elmúlt másfél évtizedben a nemzetpolitika meghatározó szereplőjeként 

elévülhetetlen érdemeket szerzett - emlékezett Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes és 

Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető miniszter a csütörtökön váratlanul elhunyt, a 

nemzetpolitikáért felelős államtitkárra. Az MTI-hez eljuttatott közös közleményben kiemelték: 

Potápi Árpád János mindent megtett azért, hogy a magyar kormány nemzetpolitikájának 

vezérelve, a nemzeti összetartozás minden magyarnak a világ minden táján kézzelfogható 

valóság legyen. Potápi Árpád János 1967. március 28-án született Bonyhádon. 1998 óta egyéni 

mandátummal országgyűlési képviselő, 2022-ben hetedik alkalommal választották meg Tolna 

vármegye 2. számú, Dombóvár központú választókerületében. 2011 és 2014 között az 

Országgyűlés Nemzeti Összetartozás Bizottságának elnöke. 2014 óta a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős államtitkára. Potápi Árpád Jánost a Miniszterelnökség saját 

halottjának tekinti. "Emlékét kegyelettel megőrizzük" - zárta közleményét Semjén Zsolt és 

Gulyás Gergely. 

 

Szívhez szóló üzenetekkel búcsúznak Potápi Árpád Jánostól kollégái, 
politikustársai – határon innen és túl 
2024. október 17. – Mandiner.hu 

A kormánypárti politikusok mellett számos ellenzéki párt is részvétet nyilvánított. A fideszes 

politikustól elsőként Orbán Viktor miniszterelnök búcsúzott Facebook-oldalán. Potápi Árpád 

minden magyarért megharcolt, és most megpihent. Isten veled, Barátom! Hiányozni fogsz – 
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írta a miniszterelnök. Dömötör Csaba a Fidesz EP-képviselője közösségi oldalán így emlékezett 

meg: „Nehezen felfogható tragédia és óriási veszteség. A közösségünknek és a magyar 

nemzetpolitikának. Osztozunk a család fájdalmában, Isten veled, Árpád.” Orbán Balázs, a 

miniszterelnök politikai igazgatója azt írta: „Potápi Árpád 15 millió magyarért dolgozott. 

Köszönünk mindent, Árpád! Isten Veled!” „Potápi Árpád az elmúlt másfél évtizedben a 

nemzetpolitika meghatározó szereplőjeként elévülhetetlen érdemeket szerzett. Mindent 

megtett azért, hogy a magyar kormány nemzetpolitikájának vezérelve, a nemzeti összetartozás 

minden magyarnak a világ minden táján kézzelfogható valóság legyen. Isten nyugosztaljon!” – 

írta Gulyás Gergely a miniszterelnökséget vezető minisztere a közösségi oldalán. Kelemen 

Hunor, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) elnöke Facebook-oldalán 

közzétett búcsúüzenetében „régi barátnak” nevezi a hirtelen távozó államtitkárt. „Tevékenyen 

szolgálta és kitartóan alakította az elmúlt másfél évtized nemzetpolitikáját. Ahol tudott, 

segített. Gyászolja őt minden erdélyi magyar közösség, ahol az elmúlt években megfordult. 

Isten veled, Árpád!” – írta az RMDSZ elnöke. „Az egységes magyar nemzetben nemcsak hitt, 

hanem tett is az érdekében nap mint nap” – írta közösségi oldalán dr. Pásztor Bálint.  

Köszönünk mindent, Államtitkár úr! Isten veled, Árpád!  – zárta bejegyzését a Vajdasági 

Magyar Szövetség elnöke. Brenzovics László, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség elnöke 

szerint Potápi Árpád Jánost szinte minden kárpátaljai magyar ismerte, hiszen igen gyakran járt 

náluk, amíg ki nem tiltották Ukrajnából. Minden a kárpátaljai magyarság helyzetének 

javítására irányuló kezdeményezésüket támogatta. Gubik László, a felvidéki Magyar Szövetség 

elnöke azt írta, Potápi Árpád János és Kozma Imre halála kapcsán, hogy két rendíthetetlen 

katonáját rendelte magához a Jóisten. Jankovics Róbert, a Horvátországi Magyarok 

Demokratikus Közössége elnöke pedig azt írta közösségi oldalán Potápi halála kapcsán, hogy 

az Isten a legjobbakat magához hívja. 

 

Gyertyagyújtással emlékeztek meg Potápi Árpád Jánosról 
2024. október 19. – Index, MTI, Magyar Nemzet, Hír TV, Magyar Hírlap, Demokrata, M1 

Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes, Soltész Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és 

nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára és Szilágyi Péter a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkára is gyertyát gyújtott Potápi Árpád János 

emlékére a Várkert Bazár épülete előtt. Ahogy az Index is beszámolt róla, 57 éves korában 

meghalt Potápi Árpád János országgyűlési képviselő, aki 2014 óta volt a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős államtitkárára. „Potápi Árpád János elvesztése felfoghatatlan 

tragédia nemcsak családja és szerettei, de az egész magyar nemzet számára. Október 17-én, 

amikor váratlanul itt hagyott minket, az egyetemes magyarság elvesztett valamit. Egy olyan 

tartóoszlopot, amelyet valószínűleg sohasem lehet majd pótolni” – emlékezett meg róla a 

Nemzetpolitikai Államtitkárság. 
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Potápi Árpád János a szeretet hídját építette az anyaországban élő és a külhoni 
magyarok között 
2024. október 19. – Teol.hu 

A Bukovinai Székelyek Országos Szövetsége Bonyhádon, a Székely Emlékparkban tartott 

megemlékezést. Potápi Árpád János lelki üdvéért imádkoztak. Megrendülten gyülekeztek az 

emberek pénteken kora este Bonyhádon, a Székely Emlékparkban, hogy a Bukovinai Székelyek 

Országos Szövetsége által szervezett megemlékezésen gyertyát gyújtsanak a csütörtökön 

tragikus hirtelenséggel elhunyt Potápi Árpád János előtt tisztelegve. Bonyhádiak, a 

környékben élők, távolabbról érkezők, a vármegye székely egyesületeinek képviselői érkeztek, 

hogy leróják kegyeletüket a nemzetpolitikáért felelős államtitkár emléke előtt, s együtt 

imádkozzanak a lelki üdvéért. A közös áhítat során Keresztes Andor felidézte a szeretett 

elhunyt egy-egy erényét. Így kiemelte azt, hogy ember volt, még hozzá bukovinai székely, és 

ember maradt magas beosztásában is, aki közvetlen természetével, nagy gonddal vette körbe a 

rábízottakat. Testvér is volt, aki nem tett különbséget az anyaországban élők és a határon túli 

magyarok között, testvérként fogadták mindenütt a világban a magyarlakta területeken. Barát 

is volt, akire mindig lehetett számítani, és önzetlenül tudott szolgálni. Keresztes Andor hídépítő 

embernek is nevezte Potápi Árpád Jánost, aki a szeretet hídját építette az anyaországban élő és 

a külhoni magyarok között. – A szívek között épített hidat, hogy közösséggé váljunk – 

fogalmazott az esperes. 

 

Ellenzéki pártok részvétüket fejezték ki Potápi Árpád János halála miatt 
2024. október 17. – MTI, hirado.hu, HírTV 

Ellenzéki pártok is részvétüket fejezték ki a csütörtökön váratlanul elhunyt Potápi Árpád János 

nemzetpolitikai államtitkár hozzátartozóinak, politikai közösségének. Az LMP az MTI-hez 

eljuttatott közleményében úgy fogalmazott: Potápi Árpád János közszolgálati tevékenysége és 

a nemzetpolitika terén végzett munkája maradandó nyomot hagyott minden magyarban, 

érdemei a határon túli magyarok és az anyaország közötti kapcsolatok elmélyítésében 

elévülhetetlenek. A párt részvétét fejezte ki az 57 éves korában elhunyt államtitkár minden 

hozzátartozójának és politikai közösségének. A Mi Hazánk Mozgalom azt közölte, a párt 

vezetése mély megrendüléssel értesült Potápi Árpád János, nemzetpolitikáért felelős 

államtitkár haláláról. "A Mi Hazánk nevében őszinte részvétünket fejezzük ki családjának. 

Isten nyugosztalja!" - zárul a közlemény. Magyar Péter pártelnök a Tisza Párt nevében 

ugyancsak részvétüket fejezte ki az államtitkár és országgyűlési képviselő családjának és 

politikai közösségének. "Államtitkár Úr, kedves Árpád, Isten veled!" - írta közleményében. 
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Szijjártó Péter: ha Ukrajna a NATO tagja lenne, akkor kirobbanna a harmadik 

világháború 
2024. október 17. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap 

Magyarország kitart azon álláspontja mellett, hogy Ukrajna NATO-csatlakozása túl van a vörös 

vonalon, ez ugyanis a harmadik világháború kirobbanását eredményezné - közölte Szijjártó 

Péter külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön Budapesten. A Külgazdasági és 

Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető az Országgyűlés külügyi bizottságának 

meghallgatásán arról számolt be képviselői kérdésekre reagálva, hogy Ukrajna NATO-tagsága 

túl van a vörös vonalakon, egyszerűen azért, mert az ország háborúban áll, s csatlakozása 

közvetlen konfrontációhoz vezetne Oroszország és az észak-atlanti szövetség között. A 

miniszter a kisebbségi jogok ukrajnai helyzetére is kitért, és ismét leszögezte, hogy vissza kell 

állítani a 2015 előtti állapotokat, ami a mai napig nem történt meg. Sérelmezte, hogy ugyan 

minden nemzetközi fórumon felveti a kérdést, mindenhol azt hallja, hogy nem az a megfelelő 

platform erre. "Az európai közösség egy jelentős része is így szégyenkezve fordítja félre a 

tekintetét ebben az ügyben, mert hát Ukrajnát kritizálni, az most nem helyénvaló" - 

fogalmazott. Majd emlékeztetett arra, hogy a magyar kormány is félretette a kérdést a háború 

kitörésekor, azonban a kijevi parlament tovább szűkítette a kisebbségi jogokat, így újra elő 

kellett venni az ügyet. "Én visszautasítom azt a megközelítést is, hogy ez egy kétoldalú kérdés 

lenne (…) Szerintem a nemzeti kisebbségek jogainak garantálása nemzetközi kérdés" - 

vélekedett. 

 

Szijjártó Péter: Magyarország elvárja, hogy ne legyen visszalépés a kisebbségi 

jogok terén Szlovákiában 
2024. október 17. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, PestiSrácok.hu, origo.hu, 

Vajma.info, Körkép.sk 

A magyar kormány szorosan figyelemmel követi a szlovákiai nyelvtörvény esetleges 

módosítását, s azt a világos elvárást támasztja, hogy ne legyen semmifajta visszalépés a 

kisebbségi jogok terén - szögezte le Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön 

Budapesten. A minisztérium közleménye szerint a tárcavezető az Országgyűlés külügyi 

bizottságának meghallgatásán a szlovák nyelvtörvény esetleges módosításával kapcsolatos 

képviselői kérdésre válaszolva kijelentette, hogy "a magyar külpolitika egyik szíve-közepe a 

nemzetpolitika", ez szavai szerint hazánk történelméből adódik, ugyanis az ország és a nemzet 

határai nem esnek egybe. Leszögezte, hogy nincs hivatalos kormányzati előterjesztés 

Szlovákiában a nyelvtörvény módosítására, zajlanak viszont előkészítő munkálatok. "Ezért 

nyilvánvalóan nekünk kutya kötelességünk, hogy ezeket a lehető legszorosabban figyelemmel 

kövessük, s világossá tegyük azt a szlovák barátaink számára, hogy mi azt várjuk el, hogy 

visszalépés a kisebbségi jogok tekintetében Szlovákiában ne történjen" - emelte ki. 
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Kövér László: a labdarúgás is kultúránk része 
2024. október 18. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, origo.hu, PestiSrácok.hu, Mandiner, 

Index.hu 

Az Országgyűlés csapatának és a Török Nagy Nemzetgyűlés labdarúgó-csapatának 

mérkőzésével ért véget Ankarában a magyar parlamenti delegáció programja - közölte az 

Országgyűlés Sajtóirodája pénteken az MTI-vel. A közleményben idézték az Országgyűlés 

elnökét, aki a hivatalos törökországi látogatást úgy összegezte: a diplomáciai kapcsolataink 

századik évére meghirdetett magyar-török kulturális évad keretében nemcsak fontos 

tárgyalásokat folytattak, hanem részük volt kulturális programokban is Ankarában és 

Isztambulban. A labdarúgás is kultúránk része - hangsúlyozta Kövér László a hetedik 

alkalommal megrendezett török-magyar parlamenti mérkőzést követően, amelyet ezúttal a 

házigazdák nyertek meg 2-0-ra. A házelnök az Országgyűlés labdarúgó csapata nevében egy 

teqball asztalt ajándékozott a Török Nagy Nemzetgyűlési Sportklubnak. A két csapat játékosai 

a pályán egyperces néma csenddel adóztak a csütörtökön elhunyt országgyűlési képviselő, 

nemzetpolitikai államtitkár Potápi Árpád János emléke előtt - áll a közleményben. 

 

Magyar Levente a magyar-ukrán kapcsolatok fejlesztéséről tárgyalt Kijevben 
2024. október 18. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, atv.hu, origo.hu, KISzo.net 

A magyar-ukrán kapcsolatok fejlesztéséről, a vitás kérdések megoldásáról tárgyalt Magyar 

Levente, a Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti államtitkára Andrij Szibiha ukrán 

külügyminiszterrel Kijevben. Magyar Levente az MTI-nek pénteken elmondta: 2022 februárja, 

az orosz-ukrán háború kitörése óta harmadszor járt Ukrajnában. Ukrajna külügyminiszterével 

és három másik minisztérium helyettes vezetőjével tekintették át a magyar-ukrán 

együttműködés legfontosabb területeit. "Ez egy gazdag együttműködés, annak ellenére, hogy a 

napirendet sokszor bizonyos kérdéseken való viták dominálják, a háttérben nagyon komoly 

munka folyik azon, hogy a magyar-ukrán kapcsolatok folyamatosan erősödjenek olyan fontos 

területeken mint például az energetika" - mondta az államtitkár. Az államtitkár közölte, hogy 

tárgyalt az ukrán oktatási miniszterhelyettessel, akivel évek óta dolgoznak a kárpátaljai 

magyarok oktatási helyzetével kapcsolatos kérdések megoldásán. Történtek bizonyos 

jogkorlátozások, amiket Budapest nem tudott szó nélkül hagyni - jegyezte meg. Dolgoznak a 

problémák megoldásán, vannak részeredmények, áttörést még nem sikerült elérni, de érdemi 

előrelépésre lehet számítani, ami elvezethet oda, hogy a kisebbségi kérdéskör már nem gátolja 

a kapcsolatok előremozdulását - mondta az államtitkár. 

 

Gloria Victis 1956 – a világtörténelmet író elődök előtt tisztelegve 
2024. október 17. – Kárpátalja.ma 

Közel 8 000 Kárpát-medencei középiskolás és egyetemista kapcsolódik be a Rákóczi Szövetség 

október 23-i programjaiba lengyelországi társaikkal együtt, hogy tisztelegjenek 1956 hősei előtt 

és élményszerű ismereteket szerezzenek a forradalomról és szabadságharcról. Budapesten a 

Gloria Victis 1956-os emlékünnepségen október 21. és 23. között 3 000 fiatal vesz részt. 

Mellettük a Szövetség szervezésében 111 középiskola 5 000 diákja utazik a Kárpát-medencében 
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legalább egy határ átlépésével egy másik magyar közösséghez ünnepelni. A Gloria Victis 1956-

os Emlékünnepség – néhai Halzl Józsefnek köszönhetően – a Rákóczi Szövetség legnagyobb 

és legemblematikusabb rendezvényévé vált az elmúlt három évtizedben. Az eseményen 

résztvevő 3 000 fiatal a Rákóczi Szövetség Kárpát-medencei középiskolákban és egyetemeken 

működő ifjúsági szervezeteinek képviseletében érkezik a fővárosba. A három napos rendezvény 

meghatározó eleme – az állami ünnepség részét képező – műegyetemi megemlékezés október 

22-én, kedden 15 órakor. Itt ünnepi beszédet mond: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget 

vezető miniszter, valamint a külhoni diákok nevében Sörös Andor vajdasági egyetemista. 

 

Potápi Árpád Jánostól búcsúznak Erdély-szerte 
2024. október 17. – MTI, MagyarNemzet 

Kelemen Hunor, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség elnöke búcsúüzenetében régi 

barátnak nevezi a váratlanul elhunyt államtitkárt. Közösségi oldalukon búcsúznak a 

csütörtökön váratlanul elhunyt Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkártól az erdélyi 

politikai és civil szervezetek, intézmények. Kelemen Hunor, a Romániai Magyar Demokrata 

Szövetség (RMDSZ) elnöke a Facebook-oldalán közzétett búcsúüzenetében régi barátnak 

nevezi a váratlanul elhunyt államtitkárt. Tevékenyen szolgálta és kitartóan alakította az elmúlt 

másfél évtized nemzetpolitikáját. Ahol tudott, segített. Gyászolja őt minden erdélyi magyar 

közösség, ahol az elmúlt években megfordult. Isten veled, Árpád! – írta az RMDSZ elnöke. 

Potápi Árpád János halálhíréről az Erdélyi Magyar Szövetség is beszámolt a közösségi oldalán. 

Élete és munkássága egyet jelentett azzal, amire felesküdött: nemcsak ismerte, hanem szolgálta 

is a Kárpát-medence magyarságát és közös nemzeti célkitűzéseinket. Az erdélyi magyarok 

mindig, minden körülmények között számíthattak rá. Emlékét megőrizzük! – fogalmazott az 

üzenetben a kisebbik erdélyi magyar párt.  
 

Fölvállalt minket, határon kívül rekedteket – így búcsúztak Potápi Árpád János 
államtitkártól Madéfalván  
2024. október 20. – Székelyhon.ro  

Elbúcsúzott a székely közösség a tragikus hirtelenséggel elhunyt Potápi Árpád János 

államtitkártól vasárnap este a madéfalvi Siculicidium emlékműnél tartott megemlékezésen. 

Fényképe előtt sokan gyújtottak mécsest és helyzetek el koszorút. A madéfalvi Szent Anna 

kápolnában tartott szentmisét követően a Siculicidium emlékműhöz vonult át a gyászoló 

közösség, hogy megemlékezzen Potápi Árpád Jánosról, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős államtitkáráról, Madéfalva község díszpolgáráról. Sokszor gyűltünk mi már össze ezen 

a helyen megemlékezni, államelnököket, minisztereket, államtitkárokat fogadni, hisz ennek a 

helynek 260 év után is mondanivalója van. Ma viszont nem a történelmi emlékek hoztak ide, 

ma a mai valósággal szembenézni gyűltünk össze, elbúcsúzni valakitől, akinek az itt élő 

emberek oly sokat köszönhetnek” – mondta megemlékező búcsúbeszédében Szentes Csaba, 

Madéfalva polgármestere. Mint fogalmazott, ugyan államtitkári kinevezése volt, de az ilyen 

embereket, akik így dolgoztak a nemzetükért, a magyar nép államférfinak nevezi.  
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https://magyarnemzet.hu/belfold/2024/10/bucsuznak-potapi-arpad-janostol-az-erdelyi-szervezetek-intezmenyek-es-politikusok
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Az Orbán Viktorral való kapcsolatáról faggatták Kelemen Hunort; azt is elmondta, 

miben nem értenek egyet  
2024. október 19. – Krónika, maszol.ro 

Kelemen Hunort a Digi 24 hírtelevízió szombati műsorában faggatták arról, hogy milyen 

viszony fűzi Orbán Viktor miniszterelnökhöz. Ez egy kollegiális kapcsolat, ő Magyarország 

miniszterelnöke. Magyarországnak és Magyarország kormányának erkölcsi felelőssége van a 

külhoni magyar közösségek iránt, akiket támogat. Nagyjából ennyit lehet mondani. Ezek 

kollegiális kapcsolatok. Ahogy minden politikai vezető felelős a nemzetéért, az országáért, 

azokért, akik megválasztották, úgy ő is felelős azokért, akik megválasztották. Mindenkivel úgy 

kezeli, ahogyan ő gondolja a legjobbnak” – idézte a News.ro hírügynökség az RMDSZ-elnök 

televíziós nyilatkozatát. „Nagyon sok kérdésben egyet tudunk érteni, más kérdésekben pedig 

megbeszélhetjük, hogy jó vagy sem. Ott vannak a család támogatásával, a gazdaság 

támogatásával, a piacokat kereső cégek támogatásával kapcsolatos kérdések. Amiben a 

kezdettől fogva nem értettünk egyet, az a háború volt. 2014-ben én voltam az első, aki a 

parlamentben kimondta azt, ami szerintem azóta is igaz, hogy a szabadság, a biztonság, a 

fejlődés és a jólét soha nem keletről jött. 

 

Eszement indokokkal támadta meg Funar az RMDSZ választási listát – 

rajtavesztett 
2024. október 18. – Krónika 

Gheorghe Funar volt kolozsvári polgármester a nagyszebeni törvényszéken támadta meg az 

RMDSZ parlamenti választásokra benyútott listáját, arra hivatkozva, hogy „a szervezet és 

annak román parlamenti képviselőjelöltjei a román alkotmány és a szenátus és a képviselőház 

megválasztásáról szóló 2015. július 20-i 208. számú törvény számos rendelkezését nem 

tartották be”, többek között az alkotmány 54. cikkelyének 1. bekezdését miszerint: „A hazához 

való hűség szent”, számol be a Turnul Sfatului helyi portál. Konkrétan azt állítja, hogy az 

RMDSZ 1989. december 21-én és 22-én, valamint az azt követő hetekben „számos atrocitást 

követett el a románok ellen, feldúlta és felgyújtotta a közintézményeket”, és hogy „az RMDSZ 

vezetői által 1989 utolsó napjaiban és az azt követő években deklarált és támogatott 

legfontosabb célja Románia területi feldarabolása volt és maradt”. Összesen 38 pontot említett 

a politikus az RMDSZ ellen, de a bírák még az ügy érdemi tárgyalásáig sem jutottak el. Funar 

ugyanis nem írta alá a bíróságnak e-mailben elküldött dokumentumot, és rosszul jegyezte meg 

a Szeben Megyei Választási Irodát, 34 helyett 24-et írt. 

 

Borboly Csaba: az angol a közös nyelv a magyar és a román diákok között 
2024. október 18. – Krónika 

Nem hozott érdemi változást az új tanterv és tankönyv a román nyelv tanulásában azoknak a 

diákoknak, akik nem anyanyelvként tanulják az állam hivatalos nyelvét. A probléma „krónikus 

és rendszerszintű”, amelyet az Oktatási Minisztériumnak és az Országos Oktatáspolitikai és 
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Kiértékelési Központnak kell megoldania – nyilatkozta a Marosvásárhelyi Rádió román nyelvű 

adásában Borboly Csaba, Hargita Megye Tanácsának leköszönő elnöke. A Hargita Megyei 

Tanfelügyelőséggel és a megyében dolgozó román nyelvtanárokkal közösen azt javasolták, 

hogy legalább heti egy órát szánjanak kommunikációs gyakorlatokra – mondta a politikus. 

 

Szórványban sincsenek elveszve – sporttal szólították meg a fiatal magyarságot 
2024. október 18. – Krónika 

Két évre nyúlik vissza, hogy a Hunyad megye, én így szeretlek közösségépítő kezdeményezés 

elindult. A hegyi túrák és a piknikek szervezése mellett sporttal is csábítják a környékbeli 

magyarságot, az algyógyi focikupájuk pedig mára már kinőtte magát. Az Erdélyi-érchegység 

lábánál fekvő Algyógyról (Geoagiu) tudni kell, hogy bár egy ötezer fős település, mára már csak 

hét magyar él ott. A Hunyad megyei település viszont ismert – elsősorban a feredőgyógyi 

(Geoagiu-Băi) termálvizeiről ismert fürdőhelyről, de számos más idegenforgalmi látványosság 

is csábítja a látogatókat, tudtuk meg Aknai Szilárdtól, az Algyógyi Ifjúsági Központ vezetőjétől. 

Egy maroknyi csapattal közösen ő szervezi ugyanis az Algyógyi Focikupát, amely immár a 

második kiírásához érkezett. A kezdeményezés voltaképp két évvel ezelőtt indult. A Hunyad 

megye, én így szeretlek Facebook-oldallal kezdődött, amelynek célja, hogy „magyar szemmel 

népszerűsítsék” a szórványvidék látványosságait. 

 

Csép Éva Andrea: ha a magyar családoknak segítünk, azzal a román családoknak 

sem ártunk  
2024. október 18. – szekelyhon.ro 

2020-ban született a legkevesebb gyerek az elmúlt évszázadra számolva az országban, és ebből 

a fogyásból az erdélyi magyar közösség sem maradt ki – hívta fel a figyelmet a problémára egy 

pénteki sajtóbeszélgetésen Csép Éva Andrea parlamenti képviselő, aki listavezetőként kapta 

meg a Maros megyei RMDSZ támogatását egy újabb mandátumra. Komoly kihívást jelent az 

RMDSZ-nek olyan családpolitikai intézkedéseket eszközölni, amelyekkel az erdélyi magyar 

családok gyarapodását segítik elő, és olyan munkalehetőségeket teremtenek, amelyek révén 

itthon is tudnak majdnem hasonló körülmények között boldogulni, mint külföldön – mutatott 

rá a politikus célkitűzéseikre.  

 

Székelyhíd: igazolta a regnáló polgármester újabb mandátumát a bíróság, az 

ellenzék nem adja fel  
2024. október 19. – Krónika, maszol.ro 

A margittai bíróság pénteki döntése értelmében Béres Csaba, a Bihar megyei Székelyhíd 

jelenleg is regnáló, a június 9-ei választásokból vesztesként kikerülő, majd az újraszámolást 

követően mindössze egyetlen vokssal győzedelmeskedő RMDSZ-es polgármestere folytathatja 

munkáját. Az első körben több szavazatot szerző, az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) 

színeiben a székelyhídi polgármesteri tisztségért versenybe szálló Boros Dávid és pártja 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/belfold/Szorvanyban-sincsenek-elveszve-sporttal-szolitottak-meg-a-fiatal-magyarsagot
https://szekelyhon.ro/aktualis/csep-eva-andrea-ha-a-magyar-csaladoknak-segitunk-azzal-a-roman-csaladoknak-sem-artunk
https://szekelyhon.ro/aktualis/csep-eva-andrea-ha-a-magyar-csaladoknak-segitunk-azzal-a-roman-csaladoknak-sem-artunk
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szekelyhid-igazolta-a-regnalo-polgarmester-ujabb-mandatumat-a-birosag-az-ellenzek-nem-adja-fel
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szekelyhid-igazolta-a-regnalo-polgarmester-ujabb-mandatumat-a-birosag-az-ellenzek-nem-adja-fel


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. október 21. 

 

 

azonban nem adja fel, „durva választási csalásra hivatkozva” óvást nyújtottak be a bírósági 

döntés ellen.  

 

Felcsíki Gazdanap: összefogtak a székelyföldi és magyarországi juh- és 

kecsketenyésztők 
2024. október 19. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

A csíkdánfalvi kubik-gödörben szombaton megtartott Felcsíki Gazdanap egyik jelentős 

eseménye volt a Székely Gazdaszervezetek Egyesülete és a Magyar Juh- és Kecsketenyésztők 

Szövetsége együttműködési megállapodásának az aláírása, ami új perspektívákat, 

lehetőségeket nyit a két szervezet közös munkájában. A szakmai előadások mellett számos 

színes programmal várták a szervezők az érdeklődőket A gazdanap egy jelentős és kiemelkedő, 

programja volt a délelőtti szakmai kerekasztal-beszélgetés, amelyen a juh- és kecsketenyésztés 

aktuális kérdéseiről folytattak eszmecserét a résztvevők. A nagy érdeklődésnek örvendő 

eseményen számos neves magyarországi és hazai szakember vázolta az ágazat jelenlegi 

állapotát, lehetőségeket. Az szakmai kerekasztal-beszélgetés résztvevőit Becze István, a Székely 

Gazdaszervezetek Egyesületének (SZGE) elnöke, valamint a felcsíki község polgármestere 

Böjte Csongor Ernő köszöntötte. 

 

Dragoș Damian, a Terapia vezérigazgatója: Az első fordulóban Kelemen Hunorra 

szavazok 
2024. október 20. – maszol.ro 

Dragoș Damian, a Terapia gyógyszeripari vállalat vezérigazgatója, nyíltan ismertette választási 

preferenciáit a közelgő államelnök- és parlamenti választások kapcsán - írja a Cluj24. A Terápia 

vezérigazgatója hozzátette: „Az elnökválasztás kapcsán alaposan átgondoltam. Az első 

fordulóra nagyon jól átgondoltam a választásomat. A második fordulóra fogalmam sincs. Senki 

sem tudja. Az első fordulóban Kelemen Hunorra fogok szavazni. Mert mindenki a változásról 

beszél.” „Elnöknek választani a magyar közösség egy tagját, aki véleményem szerint egy jó 

hazafi, Kelemen Hunort. Ez változás lenne, nem?” 

 

Erdélyi szórványgyülekezet temploma újult meg a magyar kormány 

támogatásával  
2024. október 20. – Krónika 

Alig félszáz lelkes református szórványgyülekezet temploma újult meg a magyar kormány 

támogatásával a Kolozs megyei Noszolyon. Kató Béla erdélyi református püspök különleges 

alkalomnak nevezte a vasárnapi templomszentelést. A Mezőségen, Szamosújvártól 25 

kilométerre található településen 44 főt számlál a református gyülekezet, értékes temploma a 

magyar kormány támogatásával és egyéb adományokból újult meg. A vasárnapi 

templomszentelésen Kató Béla, az Erdélyi Református Egyházkerület püspöke prédikációjában 

„nem mindennapinak” nevezte a gyülekezetet, kifejtve: kis létszáma miatt már nem képes 

megtölteni templomát. Vasárnap mégis sokan kint rekedtek az istenházából, mivel a 
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különleges alkalmon számos hívő jelen kívánt lenni – mondta. „Mert Isten valami különleges 

dolgot cselekedett” – mutatott rá templom megújulására utalva.  

   
Búcsúznak Potápi Árpád Jánostól a felvidékiek 
2024. október 17. – Felvidek.ma 

Mindenkit, aki akár csak „hírből”, a munkásságát figyelve ismerte Potápi Árpád János 

nemzetpolitikáért felelős államtitkárt, megrendülve értesült tragikus hirtelenséggel 

bekövetkezett halálának híréről. Még mindig döbbenten és némán állunk itt, a Felvidéken is, 

ahová oly sokszor érkezett a tőle megszokott mosollyal, derűvel. Felsorolni lehetetlen, mennyit 

köszönhet neki a Kárpát-medencei magyarság, azon belül pedig a Felvidék. Így búcsúztak tőle 

közéleti szereplőink, szervezeteink a közösségi média felületein… Magyar Szövetség: Potápi 

Árpád János egész életét a Kárpát-medence ügyének szentelte bukovinai székely származású 

emberként, sikeres polgármesterként, hazáját szolgáló országgyűlési képviselőként és a 

határon túli magyarokat segítő nemzetpolitikai államtitkárként is. A felvidéki magyarság 

nevében köszönjük állhatatosságát, melyet közösségeink őriznek és adnak tovább! Őszinte 

részvétünk a gyászoló családnak és munkatársainak! Nyugodjon békében! 

 

Minden magyarért megharcolt – Potápi Árpád János halálára 
2024. október 18. – Ma7.sk 

Szinte felfoghatatlan a hír, a magyar nemzetpolitika előző évtizedének meghatározó alakítója, 

Potápi Árpád János váratlan gyorsasággal eltávozott közülünk. Fáradhatatlan, cselekvő 

politikus volt, a ma már elkoptatott szó valódi jelentésének hordozója. Közösségi ember, aki 

nem vált elérhetetlenné a „magas hivatalban”, így azután személyével valóságosan is legyőzte 

a nemzetrészeket elválasztó határokat. Hajtotta őt a bukovinai székely ősök minden viharral 

dacoló makacssága, a megmaradásba vetett hite. Potápi Árpád János minden magyarért 

megharcolt – nem véletlenül búcsúzott tőle e szavakkal Orbán Viktor kormányfő. Hétköznapi 

csaták voltak ezek, amelyek azonban emberpróbáló sodrássá állnak össze már bő száz éve. Ő 

tudta igazán, hogy ugyan ebben a harcban lehetnek vesztes csaták, de a megmaradásért 

folytatott háború nem veszhet el. Az elszakított nemzetrészek és minden nemzetben 

gondolkodó honfitársunk most szegényebb lett egy harcostárssal, de a küzdelmet folytatnunk 

kell. Van mibe kapaszkodnunk, van mire támaszkodnunk- 

 

Korszakváltásra van szükség - nagyinterjú Gubík Lászlóval 
2024. október 20. – Ma7.sk 

“A féli kongresszuson megkaptuk a mandátumot, de az új elnökség első tanácskozására már 

nem volt lehetőség. Múlt csütörtökön tartottuk az elnökség alakuló ülését, ahol rögtön 

napirendre kerültek szakmai kérdések. Állást foglaltunk az aktuális kormányzati döntések és a 

hagyományos közösségi és kisebbségvédelmi témák kapcsán is. A kormány konszolidációs 

csomagja ügyében elutasítjuk a lakosság anyagi terheinek növelését” – mondta Gubík László, 
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a Magyar Szövetség elnöke, majd hozzátette – “Üdvözöltük ugyanakkor, hogy az államfő már 

alá is írta a Kisebbségi Kulturális Alap pénzkeretének 8,3-ról 8,8 millió euróra növelését. 

Sajnos az oktatási reform középiskolákat érintő része a magyar középfokú intézményeinkre is 

hatással lehet. A magyar tannyelvű középiskolák hálózatának sértetlen fenntartása elemi 

érdekünk, ezért a közeljövőben találkozót kezdeményezünk az intézmények vezetőivel.” 

 

Magyar Szövetség: Nem hozhatja hátrányos helyzetbe a kiszolgáltatott 

embereket segítő szervezeteket a tranzakciós adó 
2024. október 18. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A kormány még a tranzakciós adó bevezetésekor sem gördíthet akadályokat a hátrányos 

helyzetű és kiszolgáltatott embereket segítő szervezetek elé. A törvényhozóknak 5 hónapjuk 

van arra, hogy a jogszabály átgondolatlan részeit javítsa - állítja a Magyar Szövetség. A párt 

aggályosnak tartja, hogy "az elfogadott pénzügyi tranzakciós törvény hátrányosan érinti az 

ilyen szervezeteket, mert félő, hogy csökkenti az önkéntes aktivitást, ezáltal gyengítheti a 

közösségi összetartást, kedvezőtlen társadalmi folyamatokat okozva.” A Magyar Szövetség 

reméli, Peter Pellegrini köztársasági elnök kritikus szavai kellő visszhangra találnak a koalíciós 

parlamenti képviselők között, és a jogszabály hatálybalépésének időpontjáig eltávolítják azokat 

a pontokat, melyek hátrányos helyzetbe hoznák a fent említett szervezeteket és a segítségükre 

szoruló embereket. 

 

Ismét terítéken a civil szervezetek megbélyegzése 
2024. október 18. – Új Szó 

A civil szervezetek nyilvános segélykiáltása után a kormány jelezte, hajlandóak átértékelni, 

hogy a harmadik szektor képviselőit is tranzakciós adóval sújtsák. Az engedmény azonban 

várhatóan nem vonatkozik majd az ágazat minden képviselőjére, a kabinet döntheti el, melyek 

azok a „nem politikai” csoportosulások, akik kivételt érdemelnek. „Azért szerencsétlen ez az 

ötlet, mivel ez a megbélyegzés politikai fegyverként is használható. Ha a szikár tényeknél 

maradunk, és azokat vizsgáljuk, akkor azt mondanám, hogy nem esünk bele a tervezett 

kategóriába, mivel nem folytatunk politikai aktivizmust. Mivel azonban sorainkban több, a 

közéletben is aktív tagot találunk, ezt felhasználhatják ellenünk” – magyarázta Orosz, aki az 

egyesület elnökeként megyei képviselőként is aktív. 

 

Viola Miklós: Pénz még csak lenne, koncepció viszont nincs az egészségügyben 
2024. október 18. – Ma7.sk 

Újabban a konszolidációs csomag borzolja a kedélyeket, ami az orvos- és nővérhiánnyal 

küszködő egészségügyet is érzékenyen érintheti. Az orvosok ismét sztrájkkal fenyegetőznek. “A 

kormány a költségvetési hiányt úgy próbálja megoldani, hogy minden szférában spórolni akar. 

Az egészségügyben az orvosok beütemezett béremelésének csökkentésével akarják ezt elérni. 

Felrúgva a nagy nehezen kiharcolt megegyezést” – magyarázta Viola Miklós, a Magyar 

Szövetség országos elnökségének tagja. Az egészségpolitikus szerint az orvosok instabil 
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helyzete a nővéreket, sőt a jövő nővérgenerációit is eltérítheti erről a pályáról, mivel teljesen 

kiszámíthatatlannak tűnhet számukra. Félő, hogy akik valóban a betegeket akarják szolgálni 

munkájukkal, inkább másutt keresik majd a boldogulást. 

 

Szintet lépett a Felvidéki Vállalkozói Expo 
2024. október 18. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Hátrányból előny! címmel Dunaszerdahelyen rendezték meg idén hetedik alkalommal a 

Szlovákiai Magyar Vállalkozók Szövetségének legnagyobb rendezvényét, a Felvidéki 

Vállalkozói Expót. Az esemény lehetőséget biztosít a részt vevő vállalkozóknak, hogy 

bemutatkozzanak, bővítsék kapcsolati tőkéjüket, valamint különböző előadások és 

mentorprogramok által szakmailag fejlődjenek. A Szlovákiai Magyar Vállalkozók Szövetsége 

számára Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős államtitkár hatalmas bástya és támogató 

volt, így az esemény a csütörtökön elhunyt nemzetpolitikai államtitkárra való megemlékezéssel 

kezdődött. Iván Tamás elmondta, mekkora visszaigazolást jelent a szövetség számára a 

rengeteg érdeklődő és kiemelte, hogy jó úton haladnak a cél felé, amely a felvidéki magyar 

vállalkozások élő, aktív, egymást segítő hálózatának kiépítése. 

 

A Kikelet 25 éve 
2024. október 18. – Ma7.sk 

Fennállásának 25 évét ünnepli a Kikelet, a Kassán tanuló magyar fiatalok, egyetemisták és 

diákok klubja. A háromnapos programsorozat keretében bemutatták az elmúlt huszonöt évet 

felölelő emlékkönyvet, illetve kerekasztal-beszélgetést tartottak az ifjúsági mozgalom múltjáról 

annak egykori elnökei részvételével. Gaboda László, a Kikelet elnöke elmondta, amikor átvette 

a Kikelet vezetését, nem sok írásos forrás, visszaemlékezés állt rendelkezésre a szervezet vagy 

általánosabban a kassai magyar klubmozgalom múltjáról. Az emlékkönyvben egy olyan mozaik 

bontakozik ki, amely mélyebben megmutatja, mit jelentett és mit jelent ma is a Kikelet a kassai 

magyar fiatalság számára. A kiadványban szó esik egyebek mellett a felvidéki magyar ifjúsági 

klubok történetéről, a kassai klubmozgalom kezdeteiről, a Kikelet indulásáról és az elmúlt 

negyedszázad történéseiről, valamint napjainkról. 

 

Összefogással az iskolák digitális fejlesztése érdekében 
2024. október 18. – Ma7.sk 

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége október 17-19. között olyan tanulmányutat 

valósított meg Hetényen, Búcson és Komáromban, mely összekapcsolta a Kárpát-medencei 

magyar pedagógushálózatot. Az exkurzióra a 2024. április 1-től 2027. március 31-ig tartó 

Erasmus+ projekt keretében került sor. A felvidéki tanulmányúton jelen voltak a projektet 

koordináló Oktatási Hivatal, valamint az SZMPSZ testvérszervezetei közül a Romániai Magyar 

Pedagógusok Szövetsége, az Észak-bácskai Magyar Pedagógusok Egyesülete és a Vajdasági 

Magyar Pedagógusok Egyesülete képviselői. “Azonkívül, hogy a nemzetiségünk, anyanyelvünk, 

kultúránk összeköt, e projekt révén a hivatástudatunk is összekovácsolt minket. Itt, a Kárpát-

medencében, ahol egyformák vagy nagyon hasonlóak az örömeink, gondjaink, és közösen 
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kialakíthatunk olyan digitális platformokat, amelyekkel ezen országok intézményeinek a 

munkáját kívánjuk segíteni” – magyarázta Fekete Irén, az SZMPSZ országos elnöke. 

 

Felvidékiek is részt vettek Kazahsztánban a Nomád Világjátékokon 
2024. október 18. – Felvidék.ma 

Szeptemberben Kazahsztán fővárosában rendezték meg a világ legnagyobb hagyományőrző 

sportviadalát, ahol 22 hagyományőrző nomád sportban 89 ország 2750 sportolója vett részt. A 

magyar versenyzők 8 érmet szereztek és ezzel az összesített éremtáblázat 7. helyén végzett 

Magyarország. Magyarország képviselői mellett ugyanakkor voltak más magyar szereplők is a 

rangos eseményen. Lévén, hogy például Felvidékről is érkeztek hagyományőrzők Szlovákiát 

képviselve. A rangos V. Nomád Világtalálkozóra a marcelházi Fekete Sólyom Történelmi 

Íjászklub tagjai is elutaztak. A felvidékiek 3 egyéni és 1 csapat céllövő versenyszámban vettek 

részt. 

 

A lelki elsősegély hősei Dunán innen és túl 
2024. október 19. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A Magyar Lelki Elsősegély Telefonszolgálatok Szövetsége, a Szövetség a Közös Célokért és a 

Felvidéki Elsősegély Telefonszolgálat közös szervezésében megrendezett „A lelki egészség 

megőrzésének kihívásai a XXI. században” című konferencia a Lelki Egészség Világnapja 

alkalmából zajlott, célja pedig nem csupán a problémák megvitatása, hanem a tudatosság 

növelése és a segítségnyújtás lehetőségeinek bemutatása volt. A Kárpát-medencében már 29 

tagszolgálat segíti a rászorulókat, köztük a Felvidéken is. Az önkéntesek 80-120 órás képzésen 

vesznek részt, amely után tanúsítványt kapnak. Az ügyeletet a hospitálási folyamat után kezdik 

meg. „A leggyakoribb problémák a magány és az izoláció, de a kapcsolati, érzelmi problémákkal 

küszködők, és az egzisztenciális nehézségek miatt jelentkezők száma is magas“– mondta Dudás 

Erika, a Magyar Lelki Elsősegély Telefonszolgálatok Szövetségének elnöke. 

 

Fábián Zoltán ismét Petőfi-programosként munkálkodik Gömörpéterfalán 
2024. október 19. – Felvidék.ma 

Fábián Zoltán a Nemzetpolitikai Államtitkárság által indított Petőfi Sándor-program egyik 

ösztöndíjasaként tevékenykedett Péterfalán és környékén az utóbbi kilenc hónapban. Idén 

újból sikerrel jelentkezett az ösztöndíjprogramra, így további kilenc hónapot tölthet el a gömöri 

falucskában. Idén negyedik alkalommal került megrendezésre az általa megalapított Őrzöm a 

lángot tábor Püspökhatvanban, amely kulturális és zenei rendezvényekkel várta az 

érdeklődőket. Fogadószervezete a magyar nemzeti harcművészetet oktató Felföldi Dalia Iskola 

volt, amely magába foglalja a Dalia Népfőiskolát és a Magyar-Turán Felvidék társulást is. 

Kopecsni Gáborral, a Felföldi Dalia Iskola vezetőjével több felvidéki iskolában is jártak már, 

ahol rendhagyó magyar-, zene- és történelemórákat tartottak. 
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Ahol megfér a csillagászat és az opera (Interjú a királyhelmeci Pásztor Istvánnal) 
2024. október 19. – Körkép.sk 

A Bodrogközi Magyar Közösség Háza immár csaknem tíz éve működik Királyhelmecen. Az 

eredeti tervek szerint a Királyhelmeci Városi Egyetem kampusza lett volna. “Mikor 

Komáromban megalakult a Selye János Egyetem, sem addigi segítőink, sem a város új vezetése 

nem tartotta érdemesnek a további anyagi támogatást. Annak ellenére sem, hogy az ország más 

részeiről is érkeztek hallgatók, de Kárpátaljáról, sőt Magyarországról, Sátoraljaújhelyről is. Az 

épület adott volt, elképzeléseink szerint egy olyan központot szerettünk volna létrehozni, 

amelynek nem titkolt célja a magyar öntudat ápolása, kisebbségünk fennmaradásának 

támogatása volt. Az első öt évet nagy nehézségek közepette vészeltük át, az épületet a mai napig 

a Lorántffy Zsuzsanna a Bodrogköz Fejlesztéséért Társulás tartja fenn. Összefoglalva talán 

mondhatjuk, hogy egy gyerek például olyan ismeretekre tehet szert, amilyenekre az iskolában 

nem, illetve, errefelé máshol sem nagyon” – mondta Pásztor István, az intézmény vezetője, 

Királyhelmec egykori polgármestere. 

 

Légy része a magyar vers ünnepének! 
2024. október 19. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Az Ipolysági Városi Könyvtár a Palóc Társasággal együttműködve – a szülőföldhöz való hűség 

költője, Sajó Sándor születésének 156. évfordulója tiszteletére – 2024-ben is meghirdeti a 

magyar költők hazafias verseinek szemléjét. “A magyar vers ünnepére szeretettel hívjuk és 

várjuk a versmondó alap- és középiskolás diákokat az Ipoly mindkét partjáról, a Felvidék 

magyar iskoláiból, továbbá Magyarországról, a Délvidékről, Őrvidékről, Erdélyből, 

Kárpátaljáról, az egész Kárpát-hazából” – olvasható a felhívásban. A versmondóknak egy 

tetszés szerint választott Sajó Sándor-költeményt, valamint a magyar hazafias költészetből egy 

ugyancsak szabadon választott verset kell könyv nélkül előadniuk a szakmai bírálóbizottság 

előtt. A diákok ellátásáról és megjutalmazásáról a rendezők és a támogatók gondoskodnak. 

 

Párkányban ülésezett a Hallgatói Parlament 
2024. október 20. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

A Diákhálózat XLII. Hallgatói Parlamentje szeptember 27. és 29. közt került megrendezésre a 

nyitrai Juhász Gyula Ifjúsági Klub (JuGyik) szervezésében, Párkányban. Az XLII. Hallgatói 

Parlament legfontosabb témái a szervezet belső munkáját érintették: a Felsőoktatási 

Tudományos Körút (FTK) megtervezése, a Felvidéki Tudományos Diákköri Konferencia 

(FTDK) szervezése, a Szakmai Gyakorlatok (SzakGyak) és a DiNaMit tervezete, illetve a 

szervezet alapszabályának módosítása. Az újonnan indult Cultural Compass projekt is 

bemutatásra került, melynek elsődleges célja a kiválasztott nonprofit szervezetek számára való 

segítségnyújtás vezetőképzések, kulturális programok és jótékonysági események által. A 

Diákhálózat vendégül látta két partnerszervezetét is, a Magyar Ifjúsági Konferencia (MIK) és a 

Szlovákiai Magyar Középiskolások Szövetségének (SZMKSZ) képviselőit, kik beszámolót 

tartottak eddigi munkásságukról. 
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Ünnepelt a Csemadok Szenci Területi Választmánya 
2024. október 20. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Az 55. Szenczi Molnár Albert Napok keretén belül ünnepelte a Csemadok Szenci Területi 

Választmánya megalakulásának hetvenötödik évfordulóját. Ebből az alkalomból a szenci 

kultúrházban felléptek a járás tehetségei és kitüntetéseket is átadtak. A program elején 

Neszméri Tünde, műsorvezető megemlékezett az október 17-én elhunyt Potápi Árpád János, a 

magyar kormány nemzetpolitikai államtitkáráról, aki a Csemadokot is nagyban segítette 

munkássága során. A jubileumi műsort megtisztelte jelenlétével Balogh Csaba, Magyarország 

pozsonyi nagykövete, aki köszöntötte a Csemadokot, kiemelve az alapszervezetek munkássága 

és a tagság odaadása nélkül nem létezhetne a szervezet, amelynek a folytatáshoz sok sikert 

kívánt. 

 

Csoóri Sándor Program – Zselízen adták át az okleveleket 
2024. október 20. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

2024. október 19-én a zselízi Művelődési Otthonban került sor az oklevelek ünnepélyes 

átadására a Csoóri Sándor Programba bekapcsolódott nyertes pályázók számára. A 

rendezvényt a helyi Tiszta Forrás Alapítvány vezetője, Juhász Eszter önkormányzati képviselő 

nyitotta meg, majd átadta a szót a Magyar Szövetség országos elnökének, Gubík Lászlónak, aki 

az alkalomra a felvidéki népi kultúra megbecsülésének ünnepeként hivatkozott. A pártelnök 

után a Kulturális és Innovációs Minisztérium miniszteri tanácsadója, Kardosné Gyurkó Katalin 

szólt a megjelentekhez. Az ünnepélyes átadás során oklevelet kapott a Csemadok Nyitrai 

Területi Választmánya, az Ipoly Menti Kulturális és Turisztikai Társaság, a Csemadok 

tardoskeddi alapszervezete, az ipolysági Sendergő Néptáncegyüttes, a párkányi Kisbojtár 

Folklóregyesület, a Csemadok ipolyszalkai alapszervezete, a Csemadok lévai alapszervezete, a 

farnadi Nádas Ifjúsági Néptáncegyüttes és a zselízi Kincső Ifjúsági Néptáncegyüttes. 

                         
A vajdasági magyarság is gyászolja Potápi Árpád Jánost 
2024. október 18. – PannonRTV 

Magyarország tragikusan elhunyt nemzetpolitikai államtitkára gyakran járt Vajdaságban és 

nagyon sokat tett itteni nemzettársaiért is. Nagyszerű és kiváló politikus volt. Ezt mondta 

Potápi Árpád Jánosról az MNT elnöke. Nem feledkezett meg származásáról, így a határon túli 

magyar közösségeket is tudta kellően kezelni, értette és megértette, és munkájával segítette 

őket - tette hozzá Fremond Árpád. Potápi Árpád János 2014 óta állt a magyar Nemzetpolitikai 

Államtitkárság élén. „A Magyar Nemzeti Tanács ösztöndíjprogramja és az óvodaprogramja, a 

Vackor program az korábban indult, és miután ő az államtitkárság élére került, akkor tudtuk 

folytatni ezeket a programokat, és számos más programot be tudtunk emelni, és számos más 

programon keresztül tudtuk segíteni a közösségünket. El lehet mondani azt, hogy például a 

szórványban élő lelkészek különböző programjait, tevékenységét tudtuk külön programmal 

támogatni. Külön programmal tudtuk támogatni a fiatalokat és a tehetségprogramot el tudtuk 
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indítani őáltala. Illetve olyan projekteket tudtunk befejezni, mint például a Szabadkai 

Zsinagóga felújítása és felépítése, vagy az Európa Kollégium felépítése és működtetése, a 

Vackornak a felépítése és működtetése.” 

 

Átalakíthatják a kormányt 
2024. október 19. – Magyarszo.rs 

A belgrádi média már egy ideje megpedzette a kormányátalakítás lehetőségét, most Miloš 

Vučević miniszterelnök a Pink tv-nek nyilatkozva aláhúzta: szinte biztos, hogy sor kerül a 

kormányátalakításra. Ha valaki nem felelősségteljesen végzi a munkáját, nem lehet biztos a 

tisztségében, hangsúlyozta a tévéműsorban a Blic napilap szerint. Rámutatott, elengedhetetlen 

értékelni a miniszterek és az egyes tárcák teljesítményét. – Szerintem elkerülhetetlen a 

kormány átalakítása, csak az a kérdés, hogy mikor kerül erre sor. Hamarosan Aleksandar Vučić 

köztársasági elnökkel is elbeszélgetek erről a témáról, azaz elemezzük az egyes tárcavezetők 

munkateljesítményét. Ez természetes. Az is megtörténhet, hogy a felülvizsgálatot követően arra 

a megállapításra jutunk, mindenki az elvárásokkal összhangban teljesített. 

 

Zenta fejlődése érdekében 
2024. október 18. – Magyarszo.rs 

– Az elmúlt száz napban egy erős, elkötelezett csapatot sikerült kialakítanunk. A közös munka 

hatékonysága tette lehetővé, hogy gyorsan és eredményesen reagáljunk a város előtt álló 

kihívásokra. Minden nap azon dolgozunk, hogy Zenta fejlődését szolgáljuk – kezdte értékelő 

sajtótájékoztatóját Burány Hajnalka, a község polgármestere, aki péntek délelőtt a júliusban 

megválasztott új vezetőség első 100 napjáról számolt be. A sajtótájékoztatón jelen voltak a 

községi tanács tagjai is. Felszólalását a közvilágítás felújításával kezdte, amely jelenleg is zajlik 

a községben. Rámutatott, a munkálatok elvégzése hat hónapig tart majd, 2025. február 21-éig. 

A karjadi úton is változások történtek az elmúlt időszakban. A polgármester elmondta, mintegy 

3,5 kilométer hosszú szakaszon szélvédő sávot készítenek, ahova csaknem 1750 fát ültetnek el 

egy innovatív, ún. fóliás módszerrel, ennek köszönhetően a növények ellenállóbbak lesznek a 

szárazsággal szemben. Emellett mintegy 3,4 kilométer hosszan és 3 méter szélesen cementes, 

majd zúzott köves alapot kap. 

 

Kiosztották Magyarkanizsa idei nyilvános elismeréseit a község napja alkalmából 
2024. október 20. – PannonRTV 

A városháza dísztermében Pro Urbe-díjban dr. Bimbó Mihály nyugalmazott állatorvos 

részesült, míg a Juventus Pro Urbe-díjat az oromhegyesi Bognár Szabolcs érdemelte ki. 

Köszönő oklevelet pedig Veselinov Ibolya óvodapedagógus, Cseszkó Károly táncpedagógus és 

Radivoj Veselinov közbiztonsági munkatárs kapott. A díszülésen ismertették, és egy kisfilmben 

bemutatták mindazon beruházásokat és fejlesztéseket, amelyek az elmúlt egy évben 

megvalósultak a községben. Fejsztámer Róbert, polgármester beszédében pedig arra is kitért, 

hogy nemcsak a mögöttünk levő év volt munkában gazdag, a következő évben is lesz mit tenni: 
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„Említhetném az IPA határon átnyúló pályázatokat is, amelyből hármat nyertünk a román-

szerb együttműködésben, és nyolcat nyertünk a magyar-szerb együttműködésben. Úgyhogy 

ilyen értelemben ez is hatalmas kihívás az elkövetkező három évben.” 

 

Szabadkán tartották a Vajdasági Magyar Kórusok XXIV. Találkozóját 
2024. október 20. – PannonRTV 

A Szent Teréz-székesegyházban 12 kórus mutatkozott be. A Pro Musica Kamarakórus és a 

Vajdasági Magyar Művelődési Szövetség közös szervezésével valósult meg az esemény. 

Teljesen megtelt énekesekkel és zenekedvelőkkel a szabadkai Szent Teréz-székesegyház 

vasárnap délután. A házigazda szerepét pedig a szabadkai Pro Musica Kamarakórus töltötte be. 

Csikós Krisztina, elnök, Pro Musica Kamarakórus, Szabadka: „A célkitűzéseink között szerepel, 

hogy minél több fiatalt vonjunk be a kóruséneklésbe és úgy érzem, hogy ezt a célt teljesítettük. 

Ezt látni fogjuk a mai produkciónk alkalmával is, hogy közel 30 énekes fog ma a Pro Musica 

Kamarakórus színeiben színpadra állni.” 

 

Vajdaság kiváló kapcsolatot ápol az Európai Régiók Intézetével 
2024. október 20. – Vajma.info  

Az intézet fennállásának huszadik évfordulója alkalmából tartott ünnepségen Juhász Bálint is 

részt vett. Fennállásának huszadik évfordulóját ünnepli az Európai Régiók Intézete (IRE). A 

Salzburgban rendezett ünnepségen Juhász Bálint, a tartományi képviselőház elnöke is részt 

vett. A képviselőház közleménye szerint Juhász gratulált dr. Franz Schausbergernek, az 

Európai Régiók Intézete alapítójának és elnökének a jelentős jubileumhoz. Emlékeztetett, 

Vajdaság már megalapítása óta együttműködik az osztrák székhelyű szervezettel, s az évek 

során partnerségi és nyílt viszonyt alakítottak ki. Hozzátette, „az intézet jelentős és befolyásos 

partner a regionális együttműködés népszerűsítése és a regionális fejlesztések ösztönzése 

terén”. Az ünnepségen felszólaltak Salzburg, Tirol és Felső-Ausztria osztrák tartományainak 

kormányzói is, míg Alexander van der Bellen osztrák elnök videóüzenetben köszöntötte a 

jelenlévőket. 

                       
Újabb elesett katona hozzátartozója kapott támogatást a magyar kormánytól 
2024. október 18. – KISZo.net 

Nem telik el nap, hogy ne értesülnénk a hazát védő katona haláláról, akik között sok a 

kárpátaljai, a magyar. Magyarország kormánya, ungvári és beregszászi konzulátusa sem 

feledkezik meg az elesett katonákról, lehetőségükhöz mérten segítik a kárpátaljai magyar 

áldozatok családját. A huszti születésű Molnár Artúr sok tekintetből halt hősi halált, hiszen 

bajtársainak segített, miközben elesett. Artúr önkéntesként vonult be a háború első napjaiban 

és 2023 tavaszán a bahmuti fronton vesztette életét. Két kiskorú gyermeke és felesége, 

Alexandra gyászolja, aki a beregszászi konzulátuson vette át a magyar állam támogatását. – A 

magyar kormány nevében is ki szeretnénk fejezni részvétünket Artúr hozzátartozóinak, és egy 
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kis támogatással segíteni a családot. Tudjuk, hogy ez nem enyhít a fájdalmon, de ezzel is azt 

szeretnénk jelezni, hogy szolidaritást vállalunk a szerettüket elveszített családokkal szemben – 

fogalmazott Gyebnár István, a beregszászi külképviselet ideiglenes ügyvivője. 

 

Magyar támogatásból épült önkormányzati szolgáltató központ Ukrajnában 
2024. október 20. – MTI, Kárpátalja.ma 

A magyar kormány támogatásával épült egy szolgáltató központ jellegű, rendelőt, 

önkormányzati hivatalokat és postát magába foglaló létesítmény Ukrajna Kijev megyei Szinyak 

településén – közölte a Külgazdasági és Külügyminisztérium szombaton az MTI-vel. A tárca 

tájékoztatása szerint az átadáson Magyar Levente, a tárca parlamenti államtitkára elmondta, a 

beruházás 2 millió euróból, 800 millió forintból valósult meg viszonylag rövid idő alatt, ez egy 

mintaprojekt lehetne akár hazai viszonyok között is – fogalmazott. Az államtitkár hozzátette, 

Magyarország történelmének legnagyobb humanitárius akcióját hajtja végre Ukrajna 

megsegítésére, megnyitották az ország kapuit a menekülők előtt, valamint olyan intézmények 

újjáépítéséhez nyújtanak támogatást, melyek súlyosan sérültek vagy megsemmisültek a 

harcokban. 

 

Kárpátalján elszabadultak az indulatok: nők támadtak toborzókra 
2024. október 17. – Magyar Nemzet 

Dühös asszonyok egy csoportja rátámadt a toborzókra, tiltakozva az igazságtalan mozgósítási 

módszerek ellen. Az egyenruhásokkal való összetűzés olyan hevessé vált, hogy a nők 

megpróbálták felborítani a toborzók járművét. A rendőrség eljárást indított az ügyben. 

Feldühödött asszonyok csoportja próbálta megakadályozni a katonai toborzókat Kárpátalján, 

mivel igazságtalannak tartották a mozgósítási eljárásokat. Az egyenruhások és a helyi lakosok 

közötti feszültség egy ponton annyira elfajult, hogy a nők megpróbálták felborítani a toborzók 

kisbuszát. A KISZó információi szerint mindez a beregszászi járási Magyarkomjáton történt. 

Hanna Dan, a kárpátaljai rendőrség szóvivője elmondta, hogy a rendőrség az elmúlt négy 

napban két hasonló esetről is értesítést kapott. Mindkét alkalommal nők támadtak rá a 

toborzókra, akadályozva a katonai mozgósítást. A hatóságok mindkét ügyben eljárást 

indítottak, és vizsgálják a történteket huliganizmus és hatósági eljárás akadályozása miatt. 

 

Felavatták a Béke Királynőjének szobrát a Munkácsi Szent István Líceum udvarán 
2024. október 20. – Karpat.in.ua 

A Munkácsi Szent István Líceumban nagy hangsúlyt fektetnek az itt tanuló fiatalok lelki 

képzésére, ezért nem meglepő, hogy az intézmény csatlakozott ahhoz a világméretű 

kezdeményezéshez, amely az Egymillió gyermek imádkozza a rózsafüzért nevet kapta, melynek 

célja felhívni az elvallástalanodott világ figyelmét az ima erejére. Az évente, október 18.-án 

megtartott akció keretében világszerte egymillió gyermek imádkozza a rózsafüzért a békéért és 

a világ egységéért. A líceum hátsó udvarának rendezése során az intézmény vezetői jónak 

látták, hogy a növények mellett valami „értékesebbnek” is helyet készítsenek itt, így a Béke 

Királynőjének Medjugorjei megjelenésének helyéről hozattak egy Mária szobrot a kertbe. 
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Október a rózsafüzér, vagy más néven a szentolvasó hónapja a Katolikus Egyházban. Katolikus 

intézmény lévén, és a világméretű kezdeményezéshez való csatlakozás jeleként is, a szobor 

megáldását a diákok közös imájával kapcsolták egybe a szervezők. 

 

Nyolcadik alkalommal adták át a Linner-díjat Beregszászban 
2024. október 20. – Kárpátalja.ma 

Dr. Gelebán Jolán, beregszászi gyermekgyógyász és Kovács Katalin, beregdédai orvossegéd 

kapta az idei Linner-díjat, melyet már nyolcadik éve a Beregszászi Keresztény Értelmiségiek 

Szövetsége olyan kárpátaljai keresztény egészségügyi dolgozóknak ítél, akik munkájukat 

odaadással, áldozatosan, példaadóan hivatásként végzik. A díjátadót október 19-én szervezték 

meg a Pásztor Ferenc Közösségi Házban, melyre szép számmal érkeztek vendégek. Köztük 

Buczkó István, Magyarország Beregszászi Konzulátusának vezető konzulja, aki köszöntő 

beszédében elmondta, hogy a nagy nemzeti hősök mellett fontos megemlékezni a helyi 

lokálpatriótákról, mint amilyennek Linner-doktor is minősül a beregszásziak, de akár egész 

Kárpátalja számára. Majd felelevenítette a híres orvos életének, pályafutásának fontosabb 

mozzanatait. 

 

Kárpátaljától Erdélyig, Erdélytől Kárpátaljáig – író-olvasó találkozó Munkácson 
2024. október 20. – karpataljalap.net 

A Munkácsy Mihály Magyar Házban október 16-án megtartott rendezvényt, ahol két szerző, 

Kopriva Nikolett és Miklóssi Szabó István volt a vendég, Pfeifer Anita kulturális menedzser 

nyitotta meg. – Egy különleges utazásra invitáljuk Önöket, amely áthidalja a távolságot 

Kárpátalja és Erdély között. Mindezt a művészet, az irodalom és személyes történetek révén – 

emelte ki Pfeifer Anita, és a vendégek sorában köszöntötte Vida László első beosztott konzult, 

a kárpátaljai megyei, városi és térségi elöljárókat és képviselőket, valamint a kárpátaljai magyar 

és ukrán civil szervezetek, intézmények vezetőit és képviselőit. Tarpai József igazgató 

köszöntőjében kiemelte: örül, hogy ilyen „kultúrdömping” van – előző este a Karády zárkája 

zenés monodrámát láthatták –, hiszen nagyon fontos az irodalom. 

 

Kerékpárokat kaptak a Munkácsi Szent István Líceum diákjai a Katolikus Karitász 

közreműködésével 
2024. október 20. – karpataljalap.net 

A Katolikus Karitász újabb kerékpárokat ajándékozott a kárpátaljai rászoruló családok 

gyermekeinek, ezúttal a Munkácsi Szent István Líceum tanulóinak. A bringákkal maguk a 

diákok és nevelőik, valamint a Karitász munkatársai gurultak át a magyar‒ukrán határon. A 

bicikliket a Katolikus Karitász németországi jószolgálati nagykövete, Klaus Höhn gyűjtötte. Az 

akció az ő vezetésével már évek óta zajlik. „Ezeket a kerékpárokat a németországi 

Humanitárius Segélyek Szent Erzsébetnek szervezet gyűjtötte, abban a kerületben, ahol élek. 

Ez a kerület lakosságának adománya. Az ottani emberek egyre gyakrabban térnek át az 

elektromos kerékpárok használatára, és ennek eredményeként meglehetősen nagy esélyünk 

van jó kerékpárokhoz jutni. A gyűjtésbe az iskolások is bekapcsolódtak. Ennek személy szerint 
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nagyon örülök, mert egyrészt a gyerekek segítségével hatékonyabb a munkánk, másrészt ők is 

hasznosan töltik a szabadidejüket” – mondta el a programról a nagykövet.  
 

„A hit mellett a föld a másik nagy megtartó erő” 
2024. október 20. – KISZo.net 

Ungtarnócon mindent megtesznek annak érdekében, hogy hitében megerősödve 

fennmaradjon a helyi közösség. Senkinek sem engedik el a kezét, az itthon maradtakat 

igyekeznek összetartani, a Szentírás által erősíteni, de a távol lévők sem maradnak ki ebből, ők 

online csatlakozhatnak az igei alkalmakhoz. A közösségnek fontos az Istennel és az egymással 

való találkozás is. A helyi lelkipásztor elmondása szerint annak ellenére, hogy egy kis 

lélekszámú gyülekezetről van szó, törekvés, alázat és komoly tervek jellemzik az ungtarnóci 

református híveket. 

 

A floridai és észak-, valamint dél-karolinai magyarok gyűjtéssel segítik a 

természeti csapásokban károsult magyarokat 
2024. október 20. – MTI, hirado.hu, Ma7.sk 

A floridai és észak-, valamint dél-karolinai magyarok is nagyszabású gyűjtéssel segítik az 

elmúlt három hét természeti csapásaiban károsult magyarokat - közölték helyi 

diaszpóravezetők szombaton. Kozma Zsuzsi, a Karolinai Magyar Csoport elnöke elmondta, 

hogy a két államban változatlanul vannak olyan magyarok, akiknél szünetel az 

internetkapcsolat, ez nehezíti a kapcsolattartást, az áramszolgáltatás ugyanakkor már 

helyreállt. A floridai magyarság több mint egy tucat szervezete a Magyar Közösségi Egyház 

szervezésében indított gyűjtést Hurrikánsegély néven, amelyhez október végéig várják a 

felajánlásokat. A felhívás szerint a természeti katasztrófák következtében több floridai család 

is teljes mértékben elveszítette otthonát. A Daytona Beach-en élő magyar közösségi vezető 

arról is beszámolt, hogy a Milton hurrikán Sarasota és Daytona magyarjait érintette a 

legsúlyosabban, mind víz-, mind szélkárok formájában. 
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https://kiszo.net/2024/10/20/a-hit-mellett-a-fold-a-masik-nagy-megtarto-ero%e2%94%82kiszo-hatter/
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/10/20/a-floridai-es-eszak-valamint-del-karolinai-magyarok-gyujtessel-segitik-a-termeszeti-csapasokban-karosult-magyarokat
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/10/20/a-floridai-es-eszak-valamint-del-karolinai-magyarok-gyujtessel-segitik-a-termeszeti-csapasokban-karosult-magyarokat
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Elektronikus sajtó 
 

 

 

Határok nélkül 

2024. október 18. – Kossuth Rádió 

 

Tegnap, közvetlenül műsorunk előtt kaptuk a hírt, hogy tragikus hirtelenséggel elhunyt Potápi 

Árpád János. A nemzetpolitikáért felelős államtitkár az elmúlt másfél évtizedben mindent 

megtett azért, hogy a nemzeti összetartozás minden magyarnak kézzelfogható valósággá 

váljon. Rendkívül elszánt, lelkiismeretesen dolgozó, közvetlen politikus volt, aki 24 óra alatt 

48 órára való feladatot végzett el. Állandóan úton volt, járta a Kárpát-medencét, s közben 

tartotta a kapcsolatot a diaszpóra magyarságával is és meggyőződésesen szolgálta 

nemzetünket. Mi, újságírók rendszeresen találkoztunk vele a különböző rendezvényeken. 

Közvetlenségével, igyekezetével mindig segítette a munkánkat. Ha valamit elrontott interjú 

közben, akkor újra kezdte, kisebb fejbiccentéssel jelezte, hogy ezt majd én az utómunkánál, 

vágáskor megoldom. Bízott benne, hogy a baki nem marad benne az anyagban. A most 

következő percekben Kárpát-medencei tudósítóink emlékeznek Potápi Árpád Jánosra. Bíró 

István, Haják Szabó Mária, Németh Ernő, Veres Emese Gyöngyvér és Iváncsik Attila. 

 

Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős államtitkár az utolsó interjúját műsorunknak, a 

Határok Nélkül-nek adta Budapesten, a Külhoni Magyar Gyermekpszichológusoknak 

szervezett képzés megnyitója után.  Iváncsik Attila összeállítása. 

 

Marosvásárhelyen javában tart a III. Regionális Turisztikai Konferencia, amelyet a három 

székelyföldi megye: Maros, Hargita és Kovászna Visit egyesületei szerveztek. A 2 napos 

tanácskozáson a régió turizmusfejlesztési lehetőségeit vitatják meg. A témák közt szerepel a 

fenntarthatóság, a marketing csakúgy, mint az aktív turizmus és a gasztronómia. A konferencia 

kiváló alkalmat nyújt a kapcsolatteremtésre és az ismeretszerzésre egyaránt - mondja Szabó 

Károly, a Visit Hargita Egyesület ügyvezető igazgatója, Erdei Edit-Zsuzsánna összeállításában. 

 

Zöld területtel és biciklisávval ellátott, teljesen felújított utcára, a szépkorúaknak épített 

otthonra, egy tanintézmény felújítására a legbüszkébb Gálfi Árpád, a székelyudvarhelyiek 

leköszönő polgármestere. Polgármesterként tartott utolsó sajtótájékoztatóján elmondta: nem 

kívánja betölteni képviselői helyét az önkormányzati testületben, sőt, a közigazgatásnak is 

hátat fordít. Gálfi Árpád nyolc évig vezette Székelyudvarhelyt először a korábbi Magyar Polgári 

Párt, majd a maga alapította Székelyudvarhelyért Párt színeiben, végül függetlenként.  

 

A Kolozsvári Magyar Diákszövetség ezúttal is lendületesen vág neki az új tanévnek. Mint 

mindig, az első félévet most is a gólyáknak szóló események teszik izgalmassá. Ezek közül 

https://mediaklikk.hu/musor/hatarok-nelkul/
https://mediaklikk.hu/musor/hatarok-nelkul/
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kiemelkedik a legelső program, a Gólyák Éjszakája. Az esemény célja volt, hogy az első éves 

egyetemisták megismerkedjenek egymással, Kolozsvár szívével és ikonikus diákhelyszíneivel 

egyaránt. A rendezvény főszervezőjével, Göllner Blankával Ferencz Ádám beszélgetett. 

 

Új főszerkesztője van az idén 90 éves, délvidéki magyar irodalmi, művészeti és 

társadalomtudományi folyóiratnak, a Hídnak. Sági Varga Kinga szerkesztőt, kritikust a 

napokban nevezték ki a folyóirat élére. Németh Ernő beszélgetett vele. 

 

Határok nélkül 

2024. október 19. – Kossuth Rádió 

 

Nagyszabású Gulág-Gupvi konferenciát rendeztek Kolozsváron. (10.09-10.12.) Az eseményt a 

Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem Kolozsvári Kara valamint a Gulág- és 

Gupvikutatók Nemzetközi Társasága szervezte. A konferencia fő célja volt, hogy emléket 

állítson a 80 évvel ezelőtt szovjet fogságba hurcolt kolozsvári magyar civileknek. A tudományos 

seregszemle négy napja alatt 22 magyar nyelvű előadás hangzott el. A most következő 

beszélgetést még a konferencia előtti napokban készítette munkatársunk, Ferencz Ádám az 

egyik főszervezővel, Murádin János Kristóf történésszel. 

 

Figyelemmel követni a magyar irodalmi élet történéseit, a világban magyarul megjelenő új 

műveket, illetve az irodalommal kapcsolatos kutatások új eredményeit, s ezek legjavát közzé 

tenni. Ezt tartja feladatának Jánosi Zoltán irodalomtörténész, a Magyar Napló folyóirat volt 

főszerkesztője, a Határtalan magyar irodalom: Tanulmányok a világ magyarságának 

irodalmáról című könyvsorozat szerkesztője. Mint mondja, mindig vannak olyan művek, 

amelyekre fontos felhívni a figyelmet. Jánosi Zoltánnal Badacsonytomajon beszélgetett 

Németh Ernő. 

 

Még él a népmesemondás hagyománya a Vajdaságban. Nyugat-Bácskában, Kupuszinán 

(Bácskertesen) beszélgetett a számos szakmai díja mellett a Magyar Ezüst Érdemkereszttel is 

kitüntetett Toldi Istvánnal, a legismertebb délvidéki palóc mesemondóval, Ternovácz István. 

 

Pörgés, csujjogatás és táncos cipők verték fel hétfőn délelőtt a székelyderzsi Művelődési Házat. 

Leginkább diákok ropták a Hargita Székely Néptáncszínház előadással fűszerezett 

táncoktatásán. A csíkszeredai hivatásos néptáncegyüttes, ahogyan ők mondják, szomszédolni 

indult. A következő 10 napban a környező székelyföldi településekre látogatnak el azért, hogy 

néptánccal, népzenével színesítsék a kistelepüléseken a helyi kulturális életet, Gyímesbükktől 

a Kászonokon keresztül a Homoród menti falvakig. A kezdeményezésre kíváncsi volt 

munkatársunk, Geréb Krisztina is. 

 

Kárpát-medence 

https://mediaklikk.hu/musor/hatarok-nelkul/
https://mediaklikk.hu/musor/hatarok-nelkul/
https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/
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2024. október 20. – M1 

 

Második világháborús megemlékezés Gyergyóban 

Ekképp szólt a gyergyóremetei fiatalokhoz Jásdi Balázs, hagyományőrző főhadnagy a második 

világháború eseményeit feldolgozó Kereszthegy című dokumentumfilm vetítése előtt. A tíz 

évvel ezelőtt, háborús veteránokkal forgatott alkotás rendkívül fontos, hiszen létkérdés az 

ősökre való büszke emlékezés, hangsúlyozta a korabeli egyenruhába öltözött, a filmben is 

szereplő főhadnagy. 

 

Szüreti felvonulás Ipolyszakálloson a hagyományok megélése és a közösségépítés 

jegyében 

Ipolyszakállos egy 800 lélekszámú, 70 százalékban magyarok lakta palóc település Felvidéken, 

az Alsó-Ipolymentén. A térségben nagy hagyománya van a szőlőtermesztésnek és 

borkészítésnek, de ma már kevesen foglalkoznak e nemes mesterséggel. Azért, hogy ne 

merüljön feledésbe a tradíció, a községben minden évben megszervezik a szüreti ünnepséget 

és felvonulást. 

Útravaló Óvodapedagógus továbbképzés Délvidéken 

Citera hangjától volt hangos az óbecsei Petőfi Sándor Magyar Kultúrkör, ahol a délvidéki 

óvónők a Hagyományok Háza Hálózat - Vajdaság által szervezett akkreditált tanfolyamon 

vettek részt. Az idén harmadszor megszervezett Útravaló elnevezésű képzés célja a 

néphagyományok, népi énekek és játékok beépítése az óvodai oktatási anyagba. 

 

25. alkalommal szervezték meg az Őszirózsa magyarnóta-énekesek országos 

minősítő versenyét Ipolynyéken   

A Nádszegen élő Sárkány Szilvia a magyar nóta szerelmese. Kiskora óta a családja körében 

hallgatta, majd később énekelte is a szebbnél szebb dalokat. Ma már számos fellépésen van túl, 

és megméretteti magát különböző magyarnóta-énekes versenyeken is. A magyar nóta a magyar 

embernek a szívből, lélekből jövő elbeszélő gondolatvilága sorokba foglalva - ezt vallja az 

énekesnő, aki szerint a nótával az ember kifejezheti érzelmi világát. 


